
 

 

 

Medlem af Folketinget Karin Gaardsted (S) har den 13. juni 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 882 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 882: 

”Vil ministeren kommentere, om det er hensigtsmæssigt, at nogle gymnasier  

og erhvervsskoler har følt sig nødsaget til at bryde loven og trække rygende  

elever tilbage på matriklen, fordi de oplever for mange klager fra naboer, og  

herunder oplyse, hvad hun agter at gøre ved problematikken?” 

 

Svar: 

Lov om røgfri miljøer m.v.  skal naturligvis overholdes.  

Jeg ser det som en klar ledelsesopgave at sørge for, at man på den enkelte uddannel-

sesinstitution overholder lovgivningen.  

 

Hvis naboer og forbipasserende bliver generet af rygningen, er løsningen ikke at 

bryde loven og lade eleverne ryge på skolens område. Det var bedre at tage fat på  

rygekulturen blandt eleverne og opførslen lige uden for matriklen. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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